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Úvodní slovo 
 

Milí farníci, bratři a sestry, 

při návštěvě jedné hrobky, kde odpočívají v pokoji naši předkové, 

jsem si přečetl nápis na její zdi. Zněl následovně: „Čím jste vy,  

byli jsme i my; čím jsme my, budete i vy.“ Tato slova, která nám říkají 

ti, kteří zde odpočívají, nesou v sobě velkou pravdu. Pravdu o tom,  

že lidský život je pomíjivý. Nikdo zde na této zemi nebude věčně! 

Mohlo by se zdát, že tedy nemá cenu se zde o něco snažit, něco 

budovat, na něčem pracovat, … když to vše vlastně jednou pomine. 

Pohled na pár vyschlých kostí v hrobce spojený s myšlenkou,  

že to je jediné, co jednou zůstane i z nás, by mohl budit tento dojem. 

Ale opak je pravdou.  

Život, který jsme dostali, je vzácným darem a čas, který každý den 

svého života posunujeme z budoucnosti do minulosti, máme něčím 

naplnit. Něčím takovým, co má opravdu hodnotu, něčím, co nepomine 

spolu s námi, něčím, co překoná hranice času i prostoru. Podobně 

jako umělecké dílo nějakého malíře, který namaloval obraz před sto 

lety, ale jeho krásu lidé obdivují ještě i dnes… A k realizaci takového 

díla jsme byli všichni pozváni. To je důvod, proč jsme na tomto světě, 

proč jsme byli na něj povoláni. Naši předkové se o to také snažili  

a my nyní můžeme tak trochu zhodnotit, zdali se jim to dařilo. 

Podobně, jak jednou budou moci zhodnotit i nás naši potomci.  

Chtěl bych tedy popřát nám všem, ať dokážeme svůj život naplnit 

věcmi, za které se nikdy nebudeme muset stydět, takovými, které nikdy 

nevyblednou a nevyhasnou, ale budou nadále zářit těm, kdo budou 

žít na této zemi po nás. A k tomu vám opět ze srdce žehnám.  

otec Marián 
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Liturgické okénko 
 

Liturgický rok – liturgické mezidobí 
 

      Mimo liturgické doby, které mají svůj vlastní ráz, zbývá v ročním okruhu ještě 

33 nebo 34 týdnů, kdy se tajemství Kristova života a poslání neoslavuje z určitého 

hlediska, nýbrž spíše v celé jeho plnosti. Zvláště to platí o nedělích. Toto období 

se nazývá liturgické mezidobí. 

Liturgické mezidobí začíná v pondělí po neděli následující po 6. lednu a trvá  

až do úterý před začátkem doby postní. Znovu začíná v pondělí po neděli Seslání 

Ducha svatého a končí před 1. neděli adventní. Podle tohoto uspořádání se užívá 

liturgických textů uvedených pro neděle i všední dny tohoto období v misálu  

při mši svaté a v breviáři. 

Používá se zelená liturgická barva, o slavnostech a svátcích Páně barva bílá.  

V neděli se závazně berou liturgické texty připadající na neděli. 

 

V liturgickém mezidobí se slaví následující slavnosti a svátky Páně:  

Svátek Uvedení Páně do chrámu (2. února, tj. 40. den po jeho narození) – 

připomínáme si setkání Páně se Simeonem, s Annou, a nakonec se všemi věřícími 

vůbec. Tento svátek nás svým dějem a obsahem ještě vrací k vánočním svátkům. 

Kdysi právě tímto svátkem končila doba vánoční. 

Slavnost Zvěstování Páně (25. března, tedy devět měsíců před jeho narozením; 

ačkoli nespadá do liturgického mezidobí) – v tento den se slaví vtělení Krista 

v Marii z Nazaretu, kterou si vyvolil nebeský Otec za matku pro svého syna,  

a která právě v tento den dala svůj souhlas s Božím plánem. Boží syn, náš 

Vykupitel, se stal jedním z nás, abychom my měli účast na jeho božství. 

Svátek Ježíše Krista, nejvyššího a věčného kněze (čtvrtek po slavnosti Seslání 

Ducha Svatého) – může být pro nás věřící příležitostí k rozjímání o svatosti a kráse 

Kristova kněžství. Může nás posilnit v našem úsilí o svatost a podněcovat 

k intenzivní modlitbě za posvěcení kněží. Pro duchovní pak může být výzvou 

k neochvějnému a věrnému usilování o osobní posvěcení, v úplném odevzdání se 

Bohu a církvi. Je to jeden z nejnovějších liturgických svátků. 

Slavnost Nejsvětější Trojice (neděle po slavnosti Seslání Ducha svatého) – 

tajemství Nejsvětější Trojice je hlavním tajemstvím víry a křesťanského života.  

Je to tajemství Boha, jaký je sám o sobě. To tajemství je tedy zdrojem všech 

ostatních tajemství víry; je světlem které osvěcuje.  

Slavnost Těla a Krve Páně (čtvrtek slavnosti Nejsvětější Trojice) – v tento den 

oslavujeme dar Eucharistie, říká se mu také „Boží Tělo“. V tento den kněz i věřící 



4 

 

opouštějí kostel a jdou slavnostně v průvodu s Nejsvětější Svátostí Oltářní  

po farnosti. Je to oslava Eucharistie, kterou Kristus ustanovil při Poslední večeři. 

Slavnost Nejsvětějšího Srdce Ježíšova (pátek po 2. neděli po Seslání Ducha 

svatého) – tato slavnost je svátkem lásky i výzvou k otevření vlastního srdce  

k přijetí milosti, aby toužilo připodobnit se Ježíšovu Srdci. Ježíš přislíbil hojné 

milosti, kterými nás chce naplnit jako plody své lásky, a to zvláště o prvních 

pátcích. Jeho Srdce je zdrojem síly, štěstí a odpočinku.  

Svátek Proměnění Páně (6. srpna) – připomínáme si tu část života Ježíše 

Krista, kdy vyvedl tři apoštoly (Petra, Jakuba a Jana) na horu Tábor, kde byl 

proměněn, jeho obličej oslnivě zbělel a Ježíš rozmlouval s Elijášem a Mojžíšem. 

Hlas z oblaku označuje Ježíše za milovaného Syna. 

Svátek Povýšení svatého Kříže (14. září) – kříž byl povýšen z nástroje smrti  

na nástroj života a ze symbolu zla na symbol spásy. Na něm Kristus zvítězil  

nad "ZLEM" a přemostil tak propast vytvořenou hříchem.  

Svátek Posvěcení lateránské baziliky (9. listopadu) - podle tradice se v tento den 

již od dvanáctého století slaví výročí posvěcení baziliky, kterou dal v Lateránu 

postavit císař Konstantin. Tato slavnost byla nejprve svátkem města Říma, později 

se na počest baziliky zvané „Matka a hlava všech kostelů města a světa" rozšířila 

na celý římský obřad jako znak lásky a jednoty s Petrovou katedrou. 

Slavnost Ježíše Krista Krále (poslední neděle liturgického roku) - evangelia této 

slavnosti nám během tříletého cyklu otevírají tři pohledy na Krista Krále. V cyklu 

„A“ nám Matouš představuje Syna člověka přicházejícího ve své slávě  

k poslednímu soudu. V cyklu „B“ apoštol Jan představuje Pána Ježíše s trnovou 

korunou, odpovídajícího na otázku, zda je král. Ve třetím pohledu cyklu „C“ 

Lukáš zdůrazňuje nápis nad jeho hlavou: "To je židovský král." Současně 

poukazuje na to, že je králem lásky a milosrdenství. 

 

Peklo existuje - I. část 
 

Úvod 

     Podplukovník M… nepatřil sice k těm, kteří nenávidí „kněžoury“,  

ale náboženstvím pohrdal. Jednou řekl kaplanovi, který u regimentu sloužil: „Vy, 

kněží, jste sprostí podvodníci. Vymysleli jste si peklo a mnoho lidí vám  

to uvěřilo.“ 

     „Pane podplukovníku, nechci s vámi diskutovat, to můžeme udělat později.  

Jen se vás zeptám: Jak dlouho jste studoval, že můžete tvrdit: peklo neexistuje?“ 

„Na to není potřeba studovat, abychom takové věci porozuměli.“ „Ale já jsem toto 
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téma studoval v teologických textech a nemám nejmenší pochybnost o tom,  

že existuje peklo.“ „Přineste mi takovou knížku!“ Když podplukovník knihu 

přečetl a vracel mi ji, musel říct: „Nyní vidím zcela jasně, že vy kněží lidi 

nepodvádíte, když říkáte, že peklo existuje. Vaše argumenty jsou velice 

hluboké…. máte pravdu!“ 

     Když podplukovník, který má určité vzdělání, pohrdá takovou věcí, jako  

je peklo, není divu, když dělník, hospodyně nebo student řekne: „Peklo neexistuje, 

a kdyby existovalo, tak tam budeme v dobré společnosti, bude nás tam mnoho: 

V zimě alespoň nebudeme mrznout, protože je tam oheň!...“ Peklo – strašlivá 

pravda! Neměl bych o této věci psát já, ubohá duše. Kdyby to napsala duše, která 

v pekle je, bylo by to mnohem přesvědčivější. Chtěl bych tuto knížečku napsat 

podle Božského Zjevení, aby si čtenář mohl prohloubit své znalosti! Svatý 

Augustin píše: „Měli bychom peklo prožít za života a nikoliv až po smrti.“ 

 

Rozhovor 

     Existuje ďábelská posedlost. Píši o tom čtyři evangelia a setkáváme se s tím 

v církevních dějinách. Ďábel může z Božího dopuštění přebývat v lidském těle 

nebo také ve zvířeti či na nějakém jiném místě. Římský rituál nás učí, jak máme 

pravou posedlost rozeznávat. Musel jsem v průběhu mnoha let provádět 

exorcismy proti satanovi. Chtěl bych o tom nyní něco vyprávět. Můj biskup mě 

pověřil, abych vyhnal ďábla z jedné dívky. Velcí lékaři ji vyšetřovali a prohlásili 

o ní, že je zcela zdravá. Nebyla příliš vzdělaná, protože navštěvovala jen základní 

školu. Když ji posedl ďábel, rozuměla klasickým řečem a byla schopna je číst.  

Ve světnici, kterou obývala, se děly podivuhodné věci. Praskaly okenní tabule, 

prudce bouchaly dveře, stůl se pohyboval, věci samy vylétávaly z koše a padaly 

na zem. Několik lidí bylo při exorcismu přítomno, také jeden kněz a jeden profesor 

filosofie, který všechno zaznamenával, aby to mohl později publikovat. Ďábel byl 

zkrocen trojjediným Bohem, aby řekl své jméno a odpovídal na otázky. „Moje 

jméno je ….! Jsem v těle tohoto děvčete a já ji neopustím, dokud bude souhlasit 

ona a neřekne k odchodu své ano.“ „Mluv zřetelněji!“ „Jsem ďábel nečistoty. 

Budu toto děvče trápit, dokud nebude ochotná žít nečistě.“ „Ve jménu Ježíše 

Krista, mluv! Jsou v pekle lidé, kteří jsou tam kvůli nečistotě?“ „Ano, a velice 

mnoho!“ Profesor se ho zeptal: „Čím jsi byl, než ses stal démonem?“ „Cherubem, 

vysokým důstojníkem nebeského dvora.“ „Jakého hříchu jste se vy, svržení 

ďáblové dopustili?“ „ON se neměl stát člověkem!... ON, který je Bůh. Neměl  

se tak pokořit… ON to neměl dělat!“ „Nevěděli jste, že budete svrženi do pekla, 

když se vzepřete Bohu?“ „ON řekl, že nás zkouší, ale neřekl nám, že nás tak 

potrestá… Peklo!....Peklo!... Nikdy nepochopíte, co to znamená, věčný oheň!...“ 

Řekl to s velkou nenávistí a zoufalstvím. 

převzato z knihy PEKLO existuje 
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Rekonstrukce farního kostela 
V prázdninovém zpravodaji jsme v článku týkajícím se rekonstrukce farního 

kostela, kompletně shrnuli práce, které se podařilo doposud na kostele udělat. 

Několik měsíců již uběhlo, a i když to moc nevypadá, že se něco zase pohnulo, 

práce stále pokračují.  

• Co se týká exteriéru kostela, tak se dokončil finální nátěr soklu po obvodu 

kostela, byl vybudován okapový chodník ze žulových kostek kolem kostela. 

Byl vypracován návrh na „ostrůvky“, kde budou následně umístěny stojany 

na kola. 

• Postupně se pracuje na obnově nátěru 

dveří. Již máme opravené vchodové 

dveře a podařilo se obrousit dveře  

na bočních vchodech. Postupně se bude 

pokračovat s obnovou ostatních dveří, 

jak na exteriéru kostela (kůr, sakristie) 

tak i v interiéru (dveře z předsíně  

do sakristie, do úklidové místnosti  

a dvoukřídlé ze sakristie do kostela).  

• Na faře již máme novou vývěsku, která 

bude umístěna před kostel. Nyní jsou 

ohlášky provizorně vyvěšeny alespoň 

v předsíni kostela. Na ostatní informace 

nyní slouží nástěnky na sloupech  

pod kůrem. Hlavní vchodové dveře jsou 

již restaurovány, proto není již možné 

na ně cokoliv lepit. 

• A na čem se pracovalo uvnitř kostela? Na kůru, v sakristii a v úklidové 

místnosti se dokončily omítky a výmalba. V úklidové místnosti byla udělána 

nová cihlová podlaha, která se ošetřila speciálním nátěrem.  

• Byl vytvořen návrh na nový nábytek do sakristie a na kůr. Během tohoto 

měsíce se na něm začne pracovat. Do presbytáře, sakristie i kostela  

se připravuje položení nového koberce.  

• V sakristii byly dokončeny vodoinstalatérské práce a byly usazeny 

umyvadla a záchod. Nově se upravil hlavní přívod vody i rozvody v sakristii 

a na toaletě. 

• V kostele se již vrátily na původní místo číselníky, na kterých promítáme 

čísla písní z kancionálu, dětem texty písní na dětských mší svatých a v neděli 

máte možnost přečíst si na nich i stručné informace z ohlášek.  
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• Stále netrpělivě čekáme na komponenty k novému ozvučení kostela. Zatím 

musíme fungovat v jednoduchém provizoriu. 

• Byly dokončeny elektroinstalační práce v kostele, sakristii i na věži,  

do kostela bylo instalováno nové poplašní zařízení s kamerovým dohledem.  

• Zatím nám v kostele svítí světla jen provizorně. Vzhledem k tomu, že je již 

brzy tma, tak na večerních bohoslužbách si možná trochu připadáme jako  

na „rorátech“. Momentálně dolaďujeme projekt osvětlení kostela  

a upřesňujeme výběr vhodných reflektorů. Prosíme o trpělivost. Věříme,  

že se nám to povede dokončit k době adventní.  

• Pracuje se také na doplnění nových lavic na kůr a doplnění lavic  

pro ministranty (aby všechny byly v jednom designu). V tomto týdnu  

by se mělo zapojit a odzkoušet nové vytápění lavic i laviček pro ministranty 

a pak se následně můžou zadělat otvory v dlažbě kolem lavic. Na lavice 

v lodi kostela se vrátila zpět restaurovaná klekátka a namontovaly háčky.  

• Na kůru je položena nová dubová podlaha (vypadá moc pěkně! 😊)  

• Na varhanách byl vyměněn starý děravý měch i s celou konstrukcí za nový, 

mnohem menší, a tak mohl být i nový motor (který jsme měnili po tornádu) 

nově umístěn do varhanní skříně, hned vedle měchu. Varhany byly  

po natěračských pracích na kůru, při kterých se hodně prášilo, opět 

kompletně vyčištěny, naladěny a ošetřeny.  

• Byly nově vyladěny i věžní hodiny, aby čas, který ukazují, byl přesný  

a stejný na všechny světové strany.  

• U posledních dvou oken (v sakristii Poslední večeře a v presbytáři svatý 

Jakub) jsme před týdnem zadali společný projekt pro firmu VitrajGlass, která 

dělá vitráže v našem kostele  

a firmu Remings, která s dodáv-

kou z Německa dělá vnější 

hliníková okna. Obě firmy již 

pracují na společném díle, kdy  

u těchto dvou oken bude vitráž 

uložena uprostřed dvou čirých 

skel ve vakuu. A protože je to 

technicky složitější, a to i vzhle-

dem k tomu, že obě okna budou 

otvíratelná, je pravděpodobné, že 

dílo bude kompletně dokončené až během března 2024. Zatím nám na zimu 

poslouží provizorium, kdy nová okna budou instalována bez skleněných 

částí (s provizorní PUR pěnovou výplní). 
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     I když se nám někdy může zdát, že práce stojí nebo alespoň nepokračují úplně 

dle našich představ, je vidět, že ani nyní jsme nezaháleli. Připravuje se obnova 

schodů na kůr a doplnění chybějícího zábradlí. Dále také rekonstrukce části 

schodků do věže. Připravuje se i projekt výměny krovu a krytiny na sakristii, která 

je od doby tornáda zakryta jenom provizorně (laicky). Postupně pracujeme také 

na obnově prostranství kolem kostela i před ním. S tím vším je spojena velmi 

náročná administrativní činnost, kvůli využití dotačních projektů, správného 

zaúčtování všech výdajů, hledání zdrojů financování a předkládání a schvalování 

rozpočtů pro pojišťovnu, od které jsme zatím dostali asi polovinu potřebné částky. 

     U toho všeho se já sám snažím nezapomenout na své hlavní poslání: být 

knězem, tedy být otcem všech farníků a jim sloužit. Prosím proto o další modlitby 

na tento úmysl, aby práce na kostele dále zdárně pokračovaly. Děkuji všem, kdo 

nám pomáhají, i těm, kdo naši práci doprovázejí svými modlitbami. 

o. Marián 
 

 

 

Co jsme společně prožili 
 

Žehnání farního kostela po rekonstrukci 

     V neděli 25. 6. 2023 se v našem kostele sv. Jakuba st. slavila mše svatá 

u příležitosti znovuotevření chrámu 

po rozsáhlých opravách (viz Farní 

zpravodaj – PRÁZDNINY 2023). 

Slavnostní mši svatou svým zpěvem 

doprovodila schola mladých z celé 

farnosti, celebroval ji probošt 

mikulovské kapituly P. Pavel Pacner. 

Farní kostel byl během obřadu znovu 

posvěcen – pokropen svěcenou vodou 

a okouřen posvátným kadidlem na 

připomínku toho, jak to naši předkové udělali před 216 lety. 

     Byli přítomni i další hosté: ředitel Diecézní charity Brno O. Haičman, 

stavbyvedoucí V. Tomášek, starostka městyse  Z. Jandáková, místostarosta J. Fila 

a zaměstnanci TV NOE, která mši svatou přenášela živě. Hosté na závěr slavnosti 

zavzpomínali na průběh oprav a těžkosti i radosti s nimi spojené. Paní starostka 

připomenula nám všem, co pro ni (i pro nás) kostel znamená. Po mši svaté byli 

hosté pozváni na faru ke slavnostnímu obědu. 

Anežka Tučková a Ondřej Tichý 
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8. Farní tábor 

     I letošní prázdniny se konal farní tábor, tentokrát již osmý ročník. Uskutečnil 

se na faře v Měříně, kde jsme byli už několikrát a moc se nám tam líbí. Po příjezdu 

jsme se rozdělili do týmů a hráli 

seznamovací hry. Den jsme zakončili 

táborákem, u kterého jsme se dále poznávali. 

Celý týden bylo krásné počasí, tak se konaly 

dvě velké vodní bitvy, kdy ani vedoucí 

nezůstali suší. Po celou dobu tábora děti 

společně v týmech získávaly body za hry, 

kvízy, pomoc v kuchyni a za liturgickou 

službu. Mimo jiné jsme navštívili stanici 

dobrovolných hasičů v Měříně, mohli jsme 

si pustit sirény a vyzkoušet vyprošťovací 

nástroje. V horkém letním dni jsme se jeli 

zchladit do aquaparku v Jihlavě a také jsme 

se pobavili v zábavním parku Robinson. 

Odvahu si děti mohly vyzkoušet v noční hře, 

kde potkaly spoustu oblíbených pohád-

kových postav. Všichni byli stateční a došli 

do cíle. Poslední večer jsme zakončili u táboráku, kde jsme si zahráli hry  

a postupně se loučili. Poslední den byl vyhlášen vítězný tým, ale diplomy  

a odměny dostali úplně všichni. Po závěrečném úklidu jsme plní dojmů a zážitků 

vyrazili domů. Na táboře vzniklo spoustu nových přátelství.  

     Celý tábor nám pomáhal Pán Bůh, 

se kterým jsme se každý den setkávali 

při mši svaté, a držel nad námi svou 

ochrannou ruku. Také jsme mu za to 

nezapomněli poděkovat při celodenní 

24-hodinové adoraci. 

     Poděkování také patří všem 

kuchařkám, které nám vařily výborná 

jídla a všem, kdo na nás mysleli  

v modlitbách. Ale hlavně panu faráři  

a hlavní vedoucí, kteří měli největší 

podíl na organizaci tábora. 

 

Markéta Poláčková 
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SVATÁ ZPOVĚĎ PŘED „DUŠIČKAMI“ 
 

 MORAVSKÁ NOVÁ VES TÝNEC 

PONDĚLÍ 30.10. 17:15 – 18:00 - 

ÚTERÝ 31.10. - 17:15 – 18:00 
 

POŘAD BOHOSLUŽEB V DUŠIČKOVÉM TÝDNU 
 

 MORAVSKÁ 

NOVÁ VES 
TÝNEC HRUŠKY 

SLAVNOST 

VŠECH SVATÝCH 
1.11. 18:00 17:00 19:00 

VZPOMÍNKA NA 

VŠECHNY VĚRNÉ 

ZEMŘELÉ 
2.11. 18:00 19:00 17:00 

PÁTEK 3.11.  18:00  

SOBOTA 4.11.  16:00 
POUTNÍ 

18:00 
S NEDĚLNÍ 

PLATNOSTÍ 

NEDĚLE 5.11. 9:30  8:00  

PONDĚLÍ 6.11. 18:00 16:00 †  
 

ÚTERÝ 7.11. 16:00 † 

 

  

STŘEDA 8.11.   15:30 † 

  

† mše svaté spojené s následnou pobožností za zemřelé na místním hřbitově 
 

Ve čtvrtek 2.11. bude při mši svaté ve všech kostelích sbírka na udržování  

a úpravu kněžských hrobů v naší farnosti. V úterý 7.11. nám otec biskup Pavel 

přijede požehnat novou kněžskou hrobku. Slavnostní mše svatá začne v 16:00 hod. 

      
V období od 2. do 8. 11. mohou věřící pro duše v očistci získat za splnění stanovených 

podmínek tzv. plnomocné odpustky – tedy prominutí časných trestů za odpuštěné hříchy  

a uzdravení jejich následků. Apoštolská penitenciárie udělila na žádost místních biskupů 

českým a moravským diecézím výjimku a věřící v ČR mohou tedy získat  

pro duše v očistci odpustky už v týdnu před Památkou všech věrných zemřelých.  

K obvyklým podmínkám získání těchto odpustků v dušičkovém týdnu (svatá zpověď, přijetí 

Eucharistie, modlitba na úmysl Svatého Otce a návštěva hřbitova) přibývá pro prodloužené 

období (od 25. října do 2. listopadu) podmínka: vážný důvod, pro který věřící nemůže získat 

odpustky v obvyklé době. 
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Celosvětové setkání mládeže v Lisabonu 

Světové dny mládeže jsou akcí, kde se setkávají miliony mladých lidí 

z různých zemí světa, aby se společně podělili o své prožitky s vírou a společně  

se setkali se Svatým Otcem – papežem Františkem. Tento rok se konaly v hlavním 

městě Portugalska Lisabonu od 1. do 6. srpna. Zúčastnilo se ho až 1,5 milionu 

poutníků. Konkrétně z České republiky to bylo kolem 3 000 lidí ve věku 16–30 

let. Akce byla rozdělena na dvě části: PŘEDPROGRAM a HLAVNÍ PROGRAM.  

     Z naší farnosti vyrazilo celkově čtrnáct lidí včetně našeho pana faráře. Pět lidí 

letělo o týden dříve na předprogram, který byl v jedné z portugalských diecézí. 

Naše skupinka byla v městě Porto. Po dlouhém letu, ke kterému se pojily i menší 

obavy, jestli stihneme navazující spoj  

v Madridu (i díky vaším modlitbám 

jsme všechno stihli) jsme ve večerních 

hodinách přiletěli do Porta. Na letišti 

nás čekali organizátoři, od kterých 

jsme obdrželi lístky na MHD a stručné 

informace. Naším ubytováním měl být 

kněžský seminář v centru města. 

Jenomže tam nikdo nebyl a nikdo o nás nevěděl! Po dlouhém obvolávání 

organizátorů a čekání na auto jsme asi okolo 2. hodiny v noci měli kam hlavu 

složit. Naším ubytováním se nakonec stala škola ve vesnici Recarei-Sobreira, která 

se nachází asi 30 km od Porta. Na této škole kromě českých poutníků byli  

i poutníci z Polska, Francie a Španělska…. Každý den po snídani jsme měli 

společnou modlitbu v angličtině. První den nás místní po modlitbě vzali na výlet 

k vodopádům v nedaleké přírodní rezervaci. 

     Další dny jsme odpoledne prozkoumávali Porto a jeho památky. Pátek byl tzv. 

den s farností, kdy jsme odpoledne strávili společně s organizátory, hraním 

společenských her. Celý den jsme 

zakončili piknikem v parku. V sobotu 

se konala slavnostní mše s místním 

otcem biskupem Manuelem a po mši 

následovalo odpoledne plné 

koncertů. Neděle byla posledním 

dnem našeho předprogramu. Měli 

jsme mši, kterou celebroval plzeňský 

otec biskup Tomáš Holub. Po ní 

následovala společná grilovačka, 

která celý předprogram ukončila. V pondělí jsme si ještě prošli nějaké památky  

a večer už jsme na letišti vítali kamarády, kteří za námi přiletěli na hlavní program.  



12 

 

     Také na hlavní program byla cesta z ČR dlouhá a náročná, jelikož jsme měli 

dost přestupů.  Dvakrát jsme museli letět letadlem, abychom se dostali do Porta, 

kde nás překvapila první skupinka našich 

farníků velkým přivítáním. V Portu jsme 

jednu noc přenocovali a následně jeli 

autobusem do Lisabonu. Pro některé z nás 

to byl první let v životě, avšak všichni 

jsme to statečně zvládli, i když jsme  

se trochu báli.  V Lisabonu jsme si to 

zamířili nejprve do českého centra, kde 

jsme se zaregistrovali a zjistili, kde 

bydlíme. Spali jsme na zemi ve škole, 

která byla spojená i se školkou, do níž 

měli zabudovaný krásný kostel. Následně 

jsme se šli najíst a dát si zmrzlinu a potom 

nás čekala cesta do parku, kde jsme měli 

uvítací mši. Po ní jsme hledali večeři a konečně jsme zalehli a šli spát. Každé 

dopoledne jsme chodili do českého centra, kde byla katecheze, povídání mezi 

sebou a mše svatá s našimi knězi a biskupy. Odpoledne jsme využívali  

na poznávaní Lisabonu a okolí. Následující den po dopoledním programu jsme si 

to namířili na pláž, kde jsme se také vykoupali v pěkně ledové vodě. Poté, co jsme 

si odpočinuli, jsme se vydali k soše Ježíše, která se tyčí na mírném kopci. 

Následující den jsme vyrazili na stejné místo, kde proběhla uvítací mše, jelikož 

jsme šli vítat papeže. A by-

lo krásné, kolik mladých 

jsme zde potkali. Jako další 

místo, které jsme se 

rozhodli navštívit, byl 

palác Pena ve městě Sintra. 

Tento palác je hodně 

barevný, čímž je možná 

zvláštní, ale také hezký. 

Každý večer jsme trávili 

spolu v modlitbě a ani 

dnešek nebyl výjimkou. 

Předposlední den jsme se 

vydali do parku Tejo, kde 

byla večerní vigilie se Svatým Otcem. Zde jsme museli přenocovat jednu noc, 

protože poslední den nás čekala ranní mše a tím konec naší poutě. Avšak naše 

cesta ještě nekončila, jelikož jsme měli let naplánovaný na pozdější datum. 
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V Lisabonu jsme strávili ještě jednu noc a poslední den jsme šli navštívit 

lisabonskou katedrálu a také kostel sv. Antonína.  K večeru jsme nasedli  

na autobus a jeli do Porta, kde jsme přenocovali na pláži. Zažili jsme krásný 

východ slunce a někteří z nás se i vykoupali v ledovém oceánu. Nasedli jsme  

na letadlo a mířili jsme si to směr domov. Myslím, že jsme si to všichni společně 

užili a načerpali jsme mnoho zážitků duchovních i světských.  

     Velké díky patří všem, kteří nám umožnili svou finanční podporou se 

světových dnů zúčastnit, a také děkujeme všem, kteří nás po celou dobu 

doprovázeli svými modlitbami. 

Monika Dvořáčková a Kristýna Vyhňáková 

 

Zahájení školního roku 

     V pondělí 11.9.2023 přijaly děti i s rodiči 

pozvání na první dětskou mši svatou 

v novém školním roce. Mše svatá začala již 

v 17:00, abychom se po ní mohli sejít  

na farní zahradě u táboráku. Dohromady se 

nás sešlo asi šedesát. Doufáme, že se dětské 

mše svaté stanou pro děti příjemným 

setkáním s Pánem Bohem, ale i s ostatními 

dětmi. Děkujeme všem, kteří podali 

pomocnou ruku a připravili posezení na farní 

zahradě. 
 

Setkání dětí (po prvním svatém přijímání) s otcem biskupem v Brně 

     Ve čtvrtek 5. října děti z naší farnosti, které letos poprvé přistoupily k prvnímu 

svatému přijímání, přijaly pozvání otce biskupa Pavla a přijely na setkání 

prvokomunikantů do Brna na Petrov. 

Z naší farnosti se akce zúčastnilo  

15 dětí. Děti vyjížděly v 8 hodin  

od fary v doprovodu pana faráře, dvou 

akolytů a slečny katechetky.  

Po registraci následoval v katedrále 

nácvik písní a mše svatá, kterou 

celebroval otec biskup Pavel. Po mši 

svaté děti posvačily a vydaly se na 

jednotlivá stanoviště, kde na ně čekali 

světci, kteří si pro ně připravili úkoly. 

U sv. Václava a Ludmily si vyzkou-
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šely pečení hostií. Sv. Máří Magdaléna 

děti učila předávat víru. U sv. Carla 

Acutise si děti užily spoustu legrace při 

překonávání překážkové dráhy a u sv. 

Jana Maria Vianneye třídily dobré  

a špatné skutky. Děti si také užily výhled 

z věže katedrály a udělaly si fotku 

s otcem biskupem. Na závěr se opět 

všechny děti sešly v katedrále na adoraci 

a slavnostním požehnání. Po něm otec 

Marián pozval všechny děti z naší farnosti na oběd. Děkujeme panu faráři  

a akolytům za organizaci a doprovod.  

Magdaléna Čerešnová 

 

Polisabonské setkání 

 V sobotu 21.10.2023 proběhlo v Břeclavi děkanátní Polisabonské setkání, 

které se spolupracovníky pořádal o. Marián jakožto nový kaplan pro mládež 

v břeclavském děkanátu. Bylo připraveno pro ty, kteří se v srpnu do Portugalska 

vypravili, ale mohli se jej zúčastnit i ti, kteří se chtěli o setkání něco dozvědět.  

Na setkání přijelo cca 28 mladých z farnosti Moravská Nová Ves, Břeclav  

a Budišov. Pozvání přijal také o. Petr Balát, který nám připomenul krásná slova 

papeže Františka, která zazněla na CSM v Portugalsku. Čekalo nás pár her  

na seznámení, bohaté občerstvení, promítání fotografií a sdílení zážitků 

z Lisabonu. Celou akci jsme zakončili děkovnou adorací. 

Petra Hanzalíková 

 

Misijní neděle „trochu jinak“ 

     Otec Marián přišel s nápadem, že bychom letošní rok mohli prožít misijní 

neděli „trochu jinak“. Doposud se v naší farnosti pořádala jen nedělní sbírka, která 

byla týden dopředu ohlášena. Od roku 2014 průměrná částka této sbírky činila 

necelých 29.500,- Kč. Mnozí z vás jste letos přišli s nápady, jakým způsobem by 

se misie daly podpořit více. Děti z naší farnosti se zapojily do tvořivých dílniček 

a výtěžek z prodeje jejich výrobků byl započten do misijní sbírky. V Moravské 

Nové Vsi se potom děti zapojily ještě do druhé aktivity, kdy mohly darovat 

některou ze svých oblíbených hraček a prodejem tak přispět na misie. Hračky 

zároveň posloužily k tomu, aby udělaly radost dalším dětem. Za Týnec byla 

uspořádána misijní tombola o velmi pěkné ceny. V Hruškách přišli farníci 

s nápadem dražby chleba a vody (tedy těch věcí, kterých my zde máme vždy 

dostatek, ale které v některých misijních územích mají cenu zlata) a zorganizovali 
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také sběr železa. Dárci podpořili misie celkem sedmi tunami kovošrotu. Veliké 

poděkování patří chlapům, kteří pomáhali při nakládání. 

     Nedělní mši svatou sloužil o. Marián pro celou farnost v Moravské Nové Vsi. 

Liturgii doprovázela schola, která mimo jiné slavila první výročí svého vzniku. 

V homilii nám o. Marián přiblížil poslání 

Papežských misijních děl a povzbudil nás 

k tomu, abychom se ze svého nadbytku 

dokázali podělit s těmi, kteří mnohdy 

nemají ani čistou vodu. Na závěr mše svaté 

představili zástupci z jednotlivých obcí 

aktivity, které připravili na podporu misií. 

Po závěrečném kněžském požehnání byli 

všichni zváni na misijní jarmark. Také se 

prodávaly lístky do misijní tomboly.  

Na připravených nástěnkách jsme se mohli dozvědět více informací o Papežských 

misijních dílech a přečíst si dopisy od našich adoptovaných dětí z projektu Adopce 

na dálku. Před vyhlášením tomboly jsme se na faře setkali ve farní kavárně, kde 

se dražil chléb a voda a ke kávě  

se podávaly misijní koláče. Kdo chtěl, 

mohl přispět i drobným obnosem  

na misijní koláč. 

     Veliké poděkování patří všem, kteří 

přišli s nápady na misijní neděli, nebáli 

se je i zrealizovat a obětovali tak svůj 

čas.  Děkujeme za přípravu celého 

programu misijní neděle a velké 

poděkování patří vám všem, kteří jste 

finančním obnosem přispěli na pod-

poru misií. A kolik se tedy v naší farnosti vybralo na podporu misií tentokrát?  
Osobní dary: 16.500,- Kč, dražba bochníku chleba a čisté vody 2.200,- Kč, misijní tombola 

8.200,- Kč, misijní koláč 2.550,- Kč, misijní bleší trh: 14.300,- Kč, výrobky z dílniček našich 

dětí 8.100,- Kč, hračky dětí (od dítěte k dítěti) 6.400,- Kč, sbírka železa a kovů 31.000,- Kč,  

a ve sbírce při mši svaté to bylo 52.500,- Kč. 

Naše farnost na podporu misií posílá tento rok úctyhodných 141.750,- Kč!  

Opět musím říct, a dělám to s radostí, že jste mne jako moji farníci mile překvapili. 

Určitě i tento váš čin upřímné lásky vám pomůže k tomu, abyste byli jednou  

na věčnosti šťastní. Vždyť Ježíš říká: „Cokoliv jste udělali jednomu z těchto mých 

nejposlednějších bratří, pro mne jste udělali.“ Jsem rád, že jsme jej svým konáním 

potěšili. Ať dobrý Bůh oplatí všem štědrým dárcům! 

otec Marián 
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Srdečně vás zveme… 
 

Žehnání hrobky 7.11.2023 

     Ve čtvrtek 19.10.2023 byly do nové kněžské hrobky uloženy ostatky kněží, 

kteří byli pohřbeni ve dvou kněžských hrobech na hřbitově v Moravské Nové Vsi. 

Jeden z hrobů byl kompletně zrušen a druhý obnoven. Byla postavena nová 

hrobka. Hrobku a pomník zhotovila 

firma Kamenictví Seják z Prušánek. 

Na úterý 7.11.2023 přijal naše pozvání 

otec biskup Pavel, aby nám novou 

kněžskou hrobku požehnal. Všichni 

jste proto srdečně zváni v 16:00 na mši 

svatou do farního kostela. Po mši svaté 

se společně přesuneme na hřbitov. 

Hrobka byla financována hlavně 

z dotace na obnovu hrobů po tornádu, 

ze sbírek, které každým rokem děláme – na údržbu kněžských hrobů a z úspor 

farnosti. I tento rok bude sbírka na kněžské hroby ve čtvrtek 2.11.2023.   

     Nezapomínejme se při cestě na hřbitov vždy zastavit i u kněžské hrobky  

a v modlitbě pamatovat na ty, kteří vedli naši farnost a obětovali tak svůj život  

pro Boha a pro nás. Na náhrobním kameni budeme moci vidět text této prosební 

modlitby:   „Zemřelé kněze, Pane, svěřujeme Tvému milosrdenství.  

Dej, ať plně poznávají bohatství Tvé milosti,  

z něhož zde na zemi štědře rozdávali tvému lidu.“ 

 

Svatocecilské setkání 25.11.2023 

     U příležitosti sv. Cecílie, patronky všech hudebníků a zpěváků, srdečně zveme 

všechny varhaníky a vedoucí schol a sborů na formační setkání, které se uskuteční 

25.11.2023 ve farním kostele sv. Jakuba v MNV a na faře. Setkání začne mší 

svatou v 9:30 hod., následovat bude praktická ukázka hry na varhany  

a rejstříkování. Po praktické části se přesuneme do tepla na faru, kde bude  

pro všechny připraveno malé občerstvení. Teoretická část, kterou povede  

Mgr. Jaroslav Štěpánek z Dolních Louček, se bude týkat vhodnosti a výběru písní 

při liturgii, nácviku písní a vedení sboru. Duchovním slovem nás přijede povzbudit 

otec Josef Havelka z Měřína. Těšíme se na neformální setkání, sdílení zkušeností 

a výměnu notového materiálu. Pro všechny účastníky bude zajištěn oběd. Přihlásit 

se můžete do neděle 19.11.2023 na tel.: 721 799 663. 

  Magdaléna Čerešnová 



17 

 

Farní kavárna 

     V měsíci září se opět na faře v Moravské Nové Vsi „otevřela“ Farní kavárna. 

Farní kavárna je příležitostí pro setkání farníků a přátel naší farnosti i mimo kostel, 

u společného stolu. Můžeme si popovídat s přáteli a kamarády. S těmi, se kterými 

se moc neznáme, máme jedinečnou možnost se více seznámit a budovat tak živější 

farní společenství. Pokaždé si můžeme vychutnat voňavou kávu, dát si čaj a trochu 

se ohřát, ale také se zakousnout do vynikající buchty a jiných připravených dobrot! 

Provoz kavárny zajišťují dobrovolníci z naší farnosti. Pokud by se chtěl někdo 

zapojit do příprav a vzít si některou neděli kavárnu na starost, může kontaktovat 

Jindřišku Fojtíkovou z Moravské Nové Vsi, která kavárnu zaštiťuje. U ní se 

dozvíte také bližší informace. Setkáváme se jednou za 14 dní po nedělní mši svaté 

v 9:30 hod. v Moravské Nové Vsi. Termíny, kdy je kavárna otevřena, naleznete 

na internetových stránkách farnosti. Těšíme se na společná setkání. 

 

Náboženství pro dospělé 

 Koncem září byla na faře zahájena výuka náboženství pro dospělé. 

S nápadem přišla Anežka Mrláková z Hrušek, která také tyto hodiny ve spolupráci 

s dalšími vede. Setkání je pro ty z vás, kteří jste neměli možnost náboženství 

navštěvovat, mnohé poznatky jste již zapomněli, anebo vám nestačí jen dětské 

znalosti z hodin náboženství. Zváni jste všichni, kteří jste ochotni věnovat jednu 

hodinu týdně k plnějšímu poznávání a pochopení toho, co k naší víře patří. Není 

třeba se nikde přihlašovat, stačí jen přijít v úterý v 19:00 na faru a nemusíte se bát, 

zkoušet se nebude.  
 

Katecheze pro děti a dětské mše svaté 

     Zveme všechny děti, jejich rodiče a prarodiče na dětské mše svaté. Setkáváme 

se každé pondělí v 18:00 hod. ve farním kostele. Ministranty zveme přede mší 

svatou do sakristie, kde jim starší kamarádi pomůžou s výběrem oblečení a také  

si rozdělí služby u oltáře (samozřejmě podle toho, co zvládnou). Nácvik písní  

ke mši svaté probíhá cca od 17:45 hod. Děvčata si mohu zapůjčit doprovodné 

hudební nástroje a zapojit se tak aktivně do prožívání mše svaté. K závěru mše 

svaté probíhá kvíz, kdy se otec Marián dětí ptá na otázky týkající se kázání – co si 

děti zapamatovaly. Za správné odpovědi mohou děti získat drobnou odměnu.  

Po „kvízu“ se losuje, kdo si vezme na týden domů „Hodňáska“. Prosíme rodiče, 

aby pomohli dětem přede mší svatou popřemýšlet nad tím, za co by mohly děti  

při přímluvách Pána Boha poprosit, aby byly přímluvy dětí „pestřejší“.  

 Každou neděli se také mohou menší děti (školkáčci, předškoláci a prvňáčci) 

těšit na katecheze během kázání ve farním kostele. Co to znamená? Po evangeliu 
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děti odejdou společně s paní katechetkou do sakristie. Tam se dětem lépe vysvětlí 

čtení a evangelium. Po kázání se děti vrátí zpět do lavic. 

Doufáme, že katecheze pomohou dětem lépe prožít nedělní mši svatou,  

a že se na ni budou těšit. Aby katecheze měly smysl, byly přínosem, dovolujeme 

si i vás požádat o spolupráci. Ta spočívá především v zájmu o to, co si vaše dítě  

z katechezích odnáší, o čem s paní katechetkou mluvili, jestli se mu tam líbí a zda 

má do příště třeba splnit nějaký úkol… 

 

Zahájení přípravy na svátost biřmování 

V listopadu začne dvouletá příprava mládeže ke svátosti biřmování. Celkem 

se přihlásilo 25 mladých. Biřmování se nazývá svátostí křesťanské dospělosti. 

Dospělý člověk je ten, kdo ví, co dělá, proč to dělá, kdo je ochotný převzít za sebe 

i za druhé zodpovědnost. Být duchovně dospělým znamená být duchovně 

samostatným – jednat z vlastního rozhodnutí a vlastního přesvědčen, ne proto,  

že to „dělají druzí“. Být dospělým křesťanem také znamená převzít osobní 

zodpovědnost za svou víru, za církev i za farnost – nebýt pasivním křesťanem, 

který si žije své křesťanství jen ve svém soukromí. Věříme, že příprava, kterou 

budeme prožívat s těmi, kteří ještě nebyli biřmování, bude vzpruhou a obnovou 

pro celou naši farnost. 
 

Modlitby matek 

Hnutí Modlitby matek vzniklo v Anglii v roce 1995. Zakladatelkou  

je Sandra, která slyšela opakovaně hlas, který jí říkal: „Modli se za své děti.“ 

Protože Sandra se celý život za své děti modlila, dohodla se se švagrovou 

Veronikou, že se budou modlit jeden desátek radostného růžence za poznání toho, 

co od nich Pán chce. Brzy poznaly, že jsou zvány k tomu, aby důvěrně 

odevzdávaly svoje děti do Jeho rukou, aby On mohl působit v jejich životech.  

A tak vznikla první skupinka Modliteb matek. Dnes jsou Modlitby matek ve více 

než 122 zemích světa. V Česku se v současné době modlí stovky skupinek.  

V naší farnosti vznikla první skupinka před více než pěti lety, scházíme se 

jednou týdně v Moravské Nové Vsi. A protože se rozrůstáme, od příštího měsíce 

vznikne nová skupinka v Hruškách. Zveme maminky, toužící odevzdat sebe  

a své děti do Boží náruče, aby přišly mezi nás. Můžete se spojit na telefonu 

606 053 581 (paní Marie Salajková).  

                                                                          Maminky z MM 

Ministrantská setkání 

     Zveme všechny služebníky oltáře na ministrantská setkání na faře. Setkání 

probíhají vždy třetí sobotu v měsíci. Případná změna je oznámena v nedělních 
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ohláškách. Setkání je zahájeno společnou mší svatou. Po ní se v kostele všichni 

ministranti pomodlí modlitbu za farnost. Na faře pak děti čeká snídaně. Během 

dopoledne se kluci dozvědí něco o liturgických předmětech (jak se jmenují, 

k čemu se používají), knihách, prostě všechno, co by měli správní ministranti 

vědět, aby mohli sloužit Pánu Bohu. Součástí setkání jsou i praktické nácviky 

jednotlivých liturgických služeb.  Na ministrantskou schůzku zveme každého,  

kdo ministruje nebo by to chtěl někdy zkusit. A aby se kluci mohli i zabavit,  

je pro ně vždy připravena nějaká společná hra. Kluci, přijďte mezi nás, těšíme se 

na každého! 

            

Páteční adorace 

      Každý z nás je Bohem neustále zván k setkávání s ním v modlitbě. Modlitba je 

velkým darem, darem Boží lásky. V ní člověk povznáší svou duši k Bohu, vzdává 

díky a chvály, prosí o dobra časná i věčná, předkládá Bohu potřeby své i bližních. 

Uznává, že jeho život je zcela závislý jen na něm. V tiché adoraci poklekáme  

a vyznáváme, že „Ježíš Kristus je Pán!“ Přijď pokleknou i ty! Adorace jsou v naší 

farnosti každý pátek po mši svaté. 

 

Příprava farního plesu – pozvánka do organizačního týmu  

     V sobotu 13.1.2024 plánujeme v naší farnosti farní ples. Letošní rok bude ples 

probíhat v Sokolovně v Moravské Nové Vsi. Proto, aby bylo možné celou akci 

zorganizovat, je potřebný organizační tým. Již proběhlo jedno přípravné setkání  

a je před námi další, a to v pátek 10.11. v 19:30 na faře. Chceme vás proto pozvat, 

abyste se zapojili do příprav této akce.  Kdo nebude moci na setkání přijít, ale  

má zájem se na přípravách podílet, může kontaktovat jednoho z hlavních 

organizátorů na tel: 731 812 760 (Petra Hanzalíková). Bylo by smutné, kdyby tak 

pěkná akce ztroskotala na tom, že není dost pomocníků, kteří jsou ochotni 

nabídnout pomocnou ruku. Pokud nemáte představu, co je potřeba před plesem  

a během plesu zajistit, rádi vám vše přiblížíme. 
 

Živý betlém 23.12.2023 

Všechny děti starší deseti let zveme na nácvik 

scénky k Vánocům. Při nácviku si můžete užít 

spoustu legrace. Scénkou pak udělat radost 

kamarádům, sourozencům, rodičům i prarodičům. 

Nácviky se konají na faře. Další zájemci, kteří by 

se rádi zapojili do příprav nás můžou kontaktovat 

na tel.: 731 812 760 (Petra Hanzalíková). 



20 

 

Adopce na dálku 

V projektu Adopce na dálku jste do 30. září 2023 přispěli částkou:  

 Vybráno Roční příspěvek Chybí 

MNV (3 děti) 12.600,- 19.500,- 6.900,- 

HRUŠKY (3 děti) 16.250,- 19.500,- 3.250,- 

TÝNEC (2 děti) 7.250,- 13.000,- 5.750,-  

Děkujeme za vaše dary, přispět můžete i nadále do pokladničky u vchodu  

do kostela označené nápisem: „Adopce na dálku“. 

 

 

Pro děti 
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